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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Regulaminowej, Spraw Poselskich i Immunite-
towych (nr 4)
8 stycznia 2020 r.
Komisja Regulaminowa, Spraw Poselskich i Immunitetowych, obradująca pod 
przewodnictwem posła Kazimierza Smolińskiego (PiS), przewodniczącego 
Komisji, zrealizowała następujący porządek dzienny: 

– uzupełnienie składu prezydium Komisji, 
– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia  
do 31 lipca 2020 r. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Agnieszka Kalinowska-Wójcik, Jolanta 
Szymańska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Dzień dobry państwu. Otwieram posiedzenie Komisji. Witam posłów członków Komi-
sji, witam przybyłych gości. Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia został państwu 
dostarczony. Mamy dwa punkty: uzupełnienie składu prezydium Komisji oraz rozpa-
trzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2020 r. Jeżeli 
nie usłyszę sprzeciwu, to przyjmuję, że porządek został przyjęty. Sprzeciwu nie słyszę. 
W takim razie przechodzimy do porządku dziennego, czyli uzupełnienia składu pre-

zydium Komisji.  Chciałbym  tylko  przypomnieć,  że w poprzedniej  kadencji mieliśmy 
czteroosobowe prezydium. Jest wniosek, aby to prezydium zostało poszerzone do tego 
składu czteroosobowego. Czy są kandydatury posłów? Proszę bardzo, pan przewodni-
czący Babalski. 

Poseł Zbigniew Babalski (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, zgłaszam kandydaturę pana posła Jarosława 
Zielińskiego. Myślę, że nie potrzeba zbyt długiej charakterystyki. Jest to człowiek nie-
zwykle doświadczony, jeśli chodzi o staż parlamentarny i pracę jako poseł Rzeczypospo-
litej Polskiej, ale również z bardzo dużym doświadczeniem w administracji chociażby 
publicznej. 
Jestem przekonany, że wniesie wartość dodaną w pracach prezydium i naszej Komi-

sji. Proszę, panie przewodniczący, o przegłosowanie kandydatury pana posła Jarosława 
Zielińskiego. 

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Nie słyszę. W takim razie przechodzimy 
do głosowania nad kandydaturą pana posła Jarosława Zielińskiego na wiceprzewodni-
czącego Komisji. 
Kto z pań i panów posłów jest za tą kandydaturą? (14) Kto jest przeciw? (0) Kto się 

wstrzymał od głosu? (1)
Dziękuję bardzo. Przy jednym głosie wstrzymującym kandydatura została przyjęta. 

Gratuluję panu przewodniczącemu Zielińskiemu. Proszę bardzo, oddaję panu głos. 

Poseł Jarosław Zieliński (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, dziękuję za wybór. Postaram pracować jak 
najlepiej. 
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Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Dziękuję bardzo. Przechodzimy do drugiego punktu porządku dziennego. Jest to roz-
patrzenie projektu planu pracy Komisji na pierwsze półrocze. Zostaliśmy zobowiązani 
przez panią marszałek do ustalenia takiego projektu do końca lipca. Państwo posłowie 
dostali plan pracy Komisji Regulaminowej, Spraw Poselskich i Immunitetowych. Czy 
są uwagi do projektu? Proszą bardzo, pan przewodniczący Urbaniak. 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałem przypomnieć nazwę 
naszej Komisji. Jest to: Komisja Regulaminowa, Spraw Poselskich i Immunitetowych. 
Z planu pracy na najbliższe półrocze można by wnioskować, że my jesteśmy komisją 
immunitetową – koniec kropka. Proponowałbym, by bardzo dawnym, długotrwałym 
zwyczajem zająć się sprawami poselskimi i sprawami funkcjonowania Kancelarii Sejmu 
i tego  wszystkiego,  co dotyczy  praktycznego  funkcjonowania  Sejmu  i posłów  od tej 
strony. Szczególnie że przez,  jak by to powiedzieć,  zapomnienie o tych sprawach,  to, 
że komisja regulaminowa jednak nie przyglądała się temu w sposób odpowiedni – przez 
nasze koleżanki i kolegów… Pogorszenie funkcjonowania w takim odbiorze szeregowych 
posłów jest widoczne i namacalne. 
W związku z tym miałbym propozycję, żeby po tym, gdy zakończymy pracę nad budże-

tem, zająć się pewnymi sprawami. Można by ogólnie, z grubej rury – zacząć na przy-
kład od warunków socjalnych, które panują na terenie całego kompleksu sejmowego. 
Nie musielibyśmy koniecznie wówczas zapraszać pani szefowej Kancelarii Sejmu, tylko 
podejść do tego praktycznie i ponadpolitycznie, że są jednak pewne rzeczy, które można 
byłoby naprawić. Warto wówczas byłoby poinformować nasze koleżanki i kolegów spoza 
Komisji, że będziemy się tym zajmować i odbyć taką debatę z odpowiednimi osobami 
z Kancelarii Sejmu i z hotelu poselskiego. 
Można by też było – i myślę, że to praktycznie by się nam przydało – zrobić kolejne 

posiedzenie, na którym moglibyśmy porozmawiać o działalności Wszechnicy Sejmowej. 
Prawda jest taka, że wiele naszych koleżanek i kolegów z czystej niewiedzy albo ze złej 
interpretacji, nie do końca  rozumiejąc,  co kryje  się  pod pewnymi przekazami, które 
zostały nam pisemnie udostępnione – że to, co oferuje nam Wszechnica Sejmowa jako 
posłom i naszym wyborcom, nie zawsze jest wykorzystywane. Może warto w kolejnym 
miesiącu, czyli na przykład w kwietniu… to może późno – w marcu o tym porozmawiać, 
żeby ta wiedza o tym, co Wszechnica Sejmowa daje, dotarła do posłów, a poprzez nich 
na przykład do szkół, które gremialnie  zaczną pod koniec kwietnia  i w maju  jeździć 
do Warszawy, można było to, co oni robią, wykorzystać. 
Miałbym też propozycję – nawiązując do tego, o czym rozmawialiśmy – żeby na kolej-

nym spotkaniu zająć się chociażby funkcjonowaniem Straży Marszałkowskiej, porozma-
wiać z szefem Straży Marszałkowskiej o tym, co dzieje się na terenie kompleksu sejmo-
wego. 
To są takie  trzy propozycje. Do Wszechnicy Sejmowej dokleiłbym funkcjonowanie 

Biblioteki Sejmowej, która  jest bardzo ważna, a co do której mam na przykład –  już 
teraz powiem – spory zarzut, że był remont pod koniec poprzedniej kadencji, a w czytelni 
nadal latem jest gorąco i nie da się siedzieć. Jak się robi remont, to myśli się do przodu, 
a nie do tyłu. 

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Panie przewodniczący, proszę o konkretny zapis tematu posiedzenia. Myślę, że rzeczy-
wiście jako komisja spraw poselskich możemy się tym zajmować, jak najbardziej. 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
OK, czyli to pisemnie… 

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Tylko w lutym, to może jeszcze nie, bo mamy budżet. Zacznijmy od marca. 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
Ale w lutym będziemy już po budżecie. 
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Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Zacznijmy od marca. W marcu byłoby funkcjonowanie Wszechnicy Sejmowej…

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
…i Biblioteki Sejmowej.

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Tak. I Biblioteki Sejmowej, w lutym… 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
Sprawy socjalne.

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Socjalno-bytowe posłów…

Poseł Iwona Śledzińska-Katarasińska (KO):
Może sprawa parkingów…

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
To są sprawy socjalno-bytowe. Może nie socjalne…

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
Mam propozycję. Poruszymy w lutym, jak się nic nie naprawi, to w kwietniu wrócimy 
z propozycją, ale w ogóle o funkcjonowaniu Straży Marszałkowskiej w kwietniu można 
by podyskutować. 

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Dobrze, to zostawmy ten luty, marzec, a w kwietniu będzie funkcjonowanie Straży Mar-
szałkowskiej. Myślę, że tyle wystarczy. Pamiętajcie, że mamy jeszcze drugie półrocze. 
Będziemy jeszcze ustalać plan, więc nie musimy…

Poseł Jarosław Urbaniak (KO):
Panie przewodniczący, w drugim półroczu będziemy rozliczać z tego, co zrobili.

Przewodniczący poseł Kazimierz Smoliński (PiS):
Czy w takim razie  jest sprzeciw co do przyjęcia proponowanego planu pracy Komisji 
z uzupełnieniem – w miesiącach: luty, marzec, kwiecień – tego, o czym mówił pan prze-
wodniczący Urbaniak?
Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, przyjmuję, że projekt planu pracy Komisji został przy-

jęty na okres do końca lipca. 
W związku z tym, że wyczerpaliśmy porządek obrad, zamykam posiedzenie. Dziękuję 

państwu za udział. 


